

ХУВИЛБАР А

НИЙГМИЙН ТУХАЙ МЭДЛЭГ ХИЧЭЭЛ

1. Төр үүсэхээс өмнөх үеийн нийгмийн хүмүүсийн амьдралын хэв маягт аль нь хамаарагдах вэ? |2оноо
- A. Аж үйлдвэр, зах зээлийн харилцаа
C. Бичиг үсэг хэрэглэх
E. Мэдээллийн технологи
- B. Овгоороо агуйд амьдрах
D. Томоохон хот сууринд амьдрах
2. Нийгмийн улс төрийн хүрээнд голлон явагддаг харилцааг тэмдэглэнэ үү?
- A. Ёс заншлаа дээдлэх
C. Хууль батлах, хэрэгжүүлэх
E. Барилга, байгууламж барих
- B. Эрчим хүч үйлдвэрлэх
D. Эрүүл мэндээ хамгаалах
3. Ёс суртахууны эрхэмлэх үнэт зүйлсэд хамаарагдах өгөгдлийг тэмдэглэнэ үү?
- A. Хууль биелүүлэх
C. Аж ахуй эрхлэх
E. Усанд шумбах
- B. Хүнлэг энэрэнгүй байх
D. Гадаад оронд аялах
4.гэдэг нь нийгмийн харилцааг хүмүүс, бүлэг байгууллага бүхэн өөрийн эрх, үүрэг хариуцлагаа ёс журмын дагуу гүйцэтгэж байхын нэр юм. Зөв өгөгдлийг олж нөхнө үү?
- A. Шударга ёс
D. Нийтэч байх
- B. Нинжин сэтгэл
E. Нийгмийн ёс суртахуун
- C. Хөдөлмөрч байх
5. Аймаг, нийслэлийн засаг даргын гаргасан эрхзүйн шийдвэрийг юу гэж нэрлэдэг вэ?
- A. Хууль
B. Зарлиг
C. Захирамж
D. Тушаал
E. Тогтоол
6. Учруулсан хохирлоо өөрөө арилгах үүрэгтэй хүмүүс эрхзүйн чадамжийн аль ангилалд хамаарагдах вэ?
- A. Эрх зүйн чадамжтай
C. Эрхзүйн бүрэн бус чадамжтай
E. Эрх зүйн сайн чадамжтай
- B. Эрх зүйн зарим чадамжтай
D. Эрхзүйн бүрэн чадамжтай
7. Эдийн засгийн тулгуур асуудлыг зөв илэрхийлсэн өгөгдлийг сонгоно уу?
- A. Үйлдвэрлэл-Хэрэглээ-Хуваарилалт
B. Уламжлал-Төлөвлөгөө-Зах зээл
C. Юу үйлдвэрлэх- Яаж үйлдвэрлэх-Хэнд үйлдвэрлэх
D. Хэзээ-Хаана-Юу
E. Улс-Нийгэм-Нийтлэг
8. Тухайн барааны үнэ, нийлүүлэлтийн тоо хэмжээ хоёр хоорондоо ямар хамааралтай вэ?
- A. Урвуу хамааралтай
D. Нийтлэг хамааралтай
- B. Шууд хамааралтай
E. Илэрхийлэх боломжгүй
- C. Жигд хамааралтай

МОНГОЛ УЛСЫН ТҮҮХ ХИЧЭЭЛ

9. Монгол нутагт 800 000 жилийн тэртээ хүн амьдарч байсныг илтгэж, багаж зэвсэг олдсон Цагаан агуйн дурсгал аль аймгийн нутагт байдаг вэ?
- A. Увс аймаг
D. Завхан аймаг
- B. Хэнтий аймаг
E. Хөвсгөл аймаг
- C. Баянхонгор аймаг

10. Монгол нутагт өргөн тархсан хадны сүг зургийг үйлдсэн аргаар нь юу гэж ангилдаг вэ?
- A. Зураасан ба цохимол B. Зураасан ба сийлмэл
C. Сийлмэл ба цохимол D. Зурмал ба зураасан
E. Зосон ба сийлмэл
11. НТӨ 209 онд Хүннү гүрнийг байгуулсан хаан хэн бэ?
- A. Культегин B. Таньшихуай C. Модунь D. Буман E. Пэйло
12. Их Монгол улсын хууль аль нь вэ?
- A. Зарлигаар тогтоосон Монгол улсын хууль зүйлийн бичиг
B. Их засаг C. Халх-Ойрадын их цааз
D. Алтан хааны цааз E. Халх журам
13. Галданцэрэн хаан Зүүнгарын хаант улсын төрийг 1727-1745 онд барьж байжээ. Галданцэрэн хааны төр барьсан оныг зуунд шилжүүлсэн, зөв хариултыг сонгоно уу.
- A. XVI зууны I хагас B. XVI зууны II хагас C. XVII зууны I хагас
D. XVII зууны II хагас E. XVIII зууны I хагас
14. XIX зуун хэдээс хэдэн онд үргэлжилдэг вэ? Зөвийг сонгоно уу.
- A. 1700-1800 он B. 1701-1801 он C. 1701-1800 он
D. 1800-1900 E. 1801-1900 он
15. Сурагч Батын өвөө Дамдин одоогийн Сэлэнгэ аймгийн нутагт төржээ. Энэ нь уламжлалт засаг захиргааны хуваариар аль аймаг вэ?
- A. Засагт хан аймаг B. Түшээт хан аймаг C. Сайн ноён аймаг
D. Сэцэн хан аймаг E. Дөрвөд Далай ханы аймаг
16. Тарвагатайн Улаан бураа хэмээх газар Халх, Ойрад, Ижил, Хөх нуурын Монголчуудыг төлөөлсөн 30 орчим том ноёд, хутагт лам нар оролцон чуулж, “Халх-Ойрадын Их цааз”-ыг баталжээ. Энэхүү үйл явдал болсон он цаг аль нь вэ? Зөвийг сонгоно уу.
- A. 1636 он B. 1639 он C. 1640 он D. 1686 он E. 1691 он
17. 1911 оны хувьсгалын үр дүнд Монголын эдийн засагт тодорхой өөрчлөлтүүд гарчээ. Тэдгээр өөрчлөлтөнд хамааралгүй зүйл өгүүлсэн байна уу?
- A. Хятадын худалдаа, мөнгө хүүллийн ноёрхол суларсан.
B. Мал аж ахуйгаа эрхлэх арга ажиллагаанд дэвшил гарсан.
C. Малыг эмчлэхэд Орос эмч нар оролцох болсон.
D. Ашигт малтмалаас татвар авах болсон.
E. Энд илүүц зүйл өгүүлээгүй байна.
18. 1924 онд Анхдугаар Үндсэн хуулийг баталсан. Түүний ач холбогдолд хамааралгүй зүйл дурьдсан байна уу?
- A. Ард түмэн төрийн хэрэгт оролцох боломжтой болсон.
B. Монгол Улсын эрх зүйн үндэс бий болсон.
C. Бүгд Найрамдах засаглалыг тогтоосон.
D. Иргэдийн эрх, эрх чөлөөг баталгаажуулж өгсөн.
E. Дээрх бүгд хамаарна.
19. Манай улсын бүх малын тоо 1925 онд 16 сая байсан бол 1928 онд 21 сая болжээ. Нийт мал сүрэг хэдэн хувиар өссөн бэ?
- A. 29% B. 30% C. 31% D. 32% E. 33%
20. 1921 онд байгуулагдсан Ардын засгийн газрын сайдуудыг эрхлэж байсан албатай нь тохируулна уу?
- A. Д.Сүхбаатар 1. Ерөнхий сайд ба Гадаад яамны сайд

- | | | |
|-------------------|-----------------------|------------------|
| B. Д.Бодоо | 2. Сангийн яам | |
| C. Н.Магсаржав | 3. Цэргийн яамны сайд | |
| D. С.Данзан | 4. Шүүх яамны сайд | |
| A. A3, B1, C4, D2 | B. A2, B3, C4, D1 | C. A1, B2, C3 D4 |
| D. A4, B2, C1, D3 | E. A3, B4, C1, D2 | |

ENGLISH TEST FOR THE 9TH GRADE

Section1: Grammar.

Incomplete sentences. Select the best answer to complete each sentence.
Then mark the letter A, B, C,D or E in your answer sheet.

21. The school principal always _____ a speech on the 1st of September.
A. make B. has made C. makes
D. is making E. are making
22. The students in our class _____ each other.
A. doesn't bully B. isn't bully C. aren't bully
D. not bully E. don't bully
23. When we _____ to a countryside we _____ a wolf.
A. are going / saw B. were going/saw C. were going/ see
D. were going/ were seeing E. went /were seeing
24. Just a moment! I _____ the bill yet.
A. haven't paid B. have paid
C. had paid D. have payed E. haven't payed
25. Kate is Canadian but she lives in Mongolia, _____?
A. is she B. was she C. does she D. isn't she E. doesn't she
26. A: _____ does this book cost? B: Twelve pounds.
A. How much B. How C. What
D. How many E. Which
27. Students _____ use mobile phones in class as a school rule.
A. has to B. must C. mustn't D. have to E. mustn't to
28. A teacher taught: " _____ is the centre of our solar system."
A. Sun B. The Sun C. A Sun D. An Sun E. sun

Section 2: Vocabulary. /4 tasks x 2marks=8 marks/

29. Odd one out.
A. a lizard B. a snake C. a crocodile
D. a tail E. a spider
30. Find the **opposite** of the phrasal verb: **put on**
A. get up B. turn on C. take off D. put up E. go away
31. Choose the correct preposition. Take part _____ art shows.
A. for B. in C. at D. into E. to
32. Choose the correct match of the words in columns A and B.

A	B
1. vegetable	a. school
2. cane	b. free
3. duty	c. time
4. private	d. soup
5. part	e. sugar

A. 1c2d3b4a5e

B. 1b2a3e4d5c

C. 1a2b3c4d5e

D. 1d2e3b4a5c

E. 1d2e3c4a5b

Section 3: Communication.

Choose the best answer for each conversation.

33. A:-Excuse me. Is this mine? B: _____

A. Yes, can I help you.

B. Sorry. I don't want

C. Yes. It is.

D. I'm sorry to hear that.

E. Yes. It is mine.

34. A:-Guess what! I just passed my driving test! B: _____

A. What a shame!

B. You must be thrilled!

C. That's too bad.

D. Oh no, how awful!

E. What a pity!

35. A: - Would you like to come to the cinema with us tonight? B: _____

A. I'm not sure. I'll let you know tomorrow.

B. I'd rather not, I'm not keen on concert.

C. Thank you for coming!

D. You are welcome.

E. Thanks, I'd love to.

Section 3: Reading. /5tasksx2 marks=10 marks/

Read the text. For questions (1-5), choose the correct answer A,B,C,D or E.

During the Qin Dynasty there was a scholar who enjoyed collecting antiques. Once he heard something was from a classical period, he wanted to buy it at any cost. One day, someone brought an old mat and told him, "This mat was once used as a seat by Socrates himself!" The scholar was very happy and immediately agreed to buy it. He decided to sell his land surrounding his house was the old mat. Some time afterwards, another person came to him with a walking stick and said to him, "This walking stick was used by the Caesar Emperor! How much do you decide to pay for it?" The scholar took the walking stick into his hands and couldn't resist buying it. He managed to take everything valuable from his house and traded it for the walking stick. Not long afterwards, yet another person came to him with an old bowl and said to him: "Cleopatra herself used to drink from this old bowl. " So as the scholar kept buying old things he had no choice but to sell the very house he lived in for the antique bowl.

So, at the end scholar stopped buying anything as he had nothing but three antiques. Every day with his mat once used by Socrates draped over his shoulders, leaning on the Caesar emperor's walking stick with Cleopatra's bowl in his hand, he walked around the city and begged for food from people.

36. Why are the mat, walking stick and bowl considered antiques in the text?

A. They are from Qin Dynasty.

B. They were used by famous people.

C. They were so valuable.

D. They were so cheap.

E. They were used by the scholar.

37. What the scholar traded the valuable things for?

A. a mat

B. a bowl

C. a house

-
- D. a walking stick
E. a land
38. He begged food from people because
A. he had sold everything
B. he had antiques
C. he took a bowl
D. he kept buying old things
E. his antiques were valuable
39. Which of the following sentences is correct according to the text?
A. Caesar Emperor used a mat as his seat.
B. Neither Caesar Emperor nor Socrates both used the bowl.
C. All three antiques don't belong to a classical period.
D. The scholar was still rich when he bought a bowl.
E. The scholar used to beg food before buying the antiques.
40. What is the morale of the story?
A. People should enjoy life.
B. People should collect antiques.
C. People should sell what they have.
D. People should respect the famous people.
E. People should finance wisely when they spend it.